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VLKANEČ PŘIBYSLAVICE KOZOHLODY

ZPRÁVY Z OBCE

VEŘEJNÁ ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Zasedání zastupitelstva obce se konají vždy po-
slední středu v měsíci od 18.00 hodin. V případě, 
že je třeba řešit neodkladnou záležitost, svolá 
starosta zasedání mimořádné. V případě, že daný 
měsíc nejsou žádné body k řešení, může starosta 
zasedání zastupitelstva odvolat.

SLOVO STAROSTY
Vážení spoluobčané,
tento příspěvek nelze zahájit jinak, než informacemi o válečném konfliktu na Ukrajině, který rozpoutalo Putinovo Rusko. Tímto válečným 
konfliktem je ovlivněno celoevropské, vlastně celosvětové dění. Sami vidíme, kam až se vyšplhaly ceny benzínu, plynu, elektřiny a s tím 
ruku v ruce veškeré produkty, potraviny, stavební materiály a jiné. Spolu se stoupající inflací nás čeká nelehké období. Doufejme, že dojde, 
co nejdříve k ukončení války a vyvražďování ukrajinských občanů. Že se vše vrátí do běžných kolejí a budeme žít beze strachu z toho, kam 
se až konflikt může rozšířit. Děkujeme všem lidem, kteří se zapojili do sbírek na pomoc ukrajinským občanům, prchajícím před válečnými 
hrůzami.
Letošní rok je ovlivněn i užitím rozpočtového provizoria místo schváleného státního rozpočtu. Tím pádem nebyly uvolněny finance pro 
úřady práce na politiku zaměstnanosti od dubna jako každý rok. Teprve v květnu se po uvolnění prostředků začalo s přípravami smluv. 
Proto zastupitelé rozhodli o příjmutí pracovníka na hlavní pracovní poměr, neboť nastal čas sekání veřejné zeleně a výsadba stromků  
v lese. Doufáme, že budou i pro naši obec přiděleni veřejněprospěšní pracovníci, abychom stačili včas dokončit obnovu lesa.
A na konec žádost ke všem obyvatelům našich obcí – buďte šetrní k přírodě. Proč odvážet do lesa větve ovocných stromků, ostřihané 
tůje, pařezy a stavební odpad, když máme popelnice na svážení bioodpadu nebo možnost odvozu do kompostárny a sběrného dvora  
v Golčově Jeníkově. Zamyslete se prosím, obyvatelé Vlkanče, Kozohlod či Přibyslavic.

PŘEHLED PROJEKTŮ REALIZOVANÝCH S PODPOROU DOTACE V OBDOBÍ 2019–2022

Celkové náklady Dotace

2019 DČOV Přibyslavice 3.497.155,- Kč 2.797.724,- Kč

2020 Rybník Polňák Kozohlody 1.865.417,76 Kč 1.492.000,- Kč

2020 Rybník Pražák Kozohlody 1.569.939,35 Kč 1.183.000,- Kč

2020 Rybník Kocanda 1.926.395,73 Kč 1.496.000,- Kč

2020 MK U Kovářáku I. etapa 1.064.800,- Kč 611.000,- Kč

2021 Obnova sportoviště Vlkaneč 3.724.646,64 Kč 2.815.751,- Kč

2022 Chodníky Vlkaneč 2.296.929,06 Kč 1.095.716,- Kč

ROZPIS ZASEDÁNÍ
29. června 2022 Přibyslavice

27. července 2022 Kozohlody

31. srpna 2022 Vlkaneč

27. září 2022 Přibyslavice
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USNESENÍ ZASTUPITELSTVA OBCE
Rekapitulace usnesení z 1. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 26. 1. 2022 ve Vlkanči:
Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
– Kontrolu usnesení z minulého zasedání ZO ze dne 20. 12. 2021.
– Informace o změně položek rozpočtové skladby.
– Informace o veřejném projednání změny územního plánu.
– Informace o hmoţném navýšení prodejní ceny pozemků
– Informace o termínu konání kulturní akce.
– Informace o projektu tělocvičny.

 Zastupitelstvo obce schvaluje:
– Program schůze ZO 26. 1. 2022.
– Ověřovatele zápisu ZO dne 26. 1. 2022 Altmanna Josefa a Špalka Vincenta.
– Účetní odpisový plán obce pro rok 2022.
– Účetní odpisový plán Příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Vlkaneč pro rok 2022.
– Zvolení likvidační komise ve složení Špalek Vincent – předseda, Novotná Lenka, Klaus Josef, Vágner Václav – členové.
– Odkup pozemku obcí Vlkaneč č. 1158/21 v k. ú. Vlkaneč, obec Vlkaneč, okres Kutná Hora o výměře 19 419 m2 za cenu  

200,-Kč/m2, v celkové ceně 3 883 800,- Kč.
– Provozní řád nově vybudovaného hřiště s umělým povrchem ve Vlkanči. 
– Výběr firmy Střechy Kaštálek s.r.o., Loket na opravu střechy obecní budovy ve Vlkanči č. p. 44 (hasičská zbrojnice, pošta),  

v ceně 315 787,- Kč s DPH.
– Zveřejnit záměr na prodej pozemků parc. Č. 477/7, 447/8, 473/2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč, okres Kutná Hora.

Rekapitulace usnesení ze 2. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 23. 2. 2022 ve Vlkanči: 
Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
– Kontrolu usnesení z minulého zasedání ZO ze dne 26. 1. 2022.
– Informace o změně místa konání dalšího zastupitelstva.
– Informace o přípravě letních slavností.
– Informace o projektu tělocvičny.
– Informace o umístění kontejneru na sběr textil.
– Informace o poškození podjezdu.

 Zastupitelstvo obce schvaluje:
– Program schůze ZO 23. 2. 2022.
– Ověřovatele zápisu ZO dne 23. 2. 2022 Novákovou Martinu a Václava Vágnera.
– Rozbor hospodaření za 4. čtvrtletí 2021.
– Rozpočtové opatření č. 1/2022.
– Návrh na likvidaci majetku Obce Vlkaneč a PO ZŠ a MŠ.
– Inventarizační zprávu Obce Vlkaneč ke dni 31. 12. 2021. 
– Inventarizační zprávu PO ZŠ a MŠ Vlkaneč ke dni 31. 12. 2021.
– Protokol o kontrole OÚ Vlkaneč č. 2/2021.
– Protokol o kontrole Příspěvkové organizace ZŠ a MŠ Vlkaneč č. 2/2021.
– Změnu čísla popisného sídla Lesního družstva Chraňbož na základě kolaudačního souhlasu.
– Uzavření Memoranda o partnerství a spolupráci. 
– Žádost o postoupení smlouvy o nájmu nebytových prostor.
– Uzavření smlouvy o vybudování plynové, vodovodní a kanalizační přípojky.
– Prodejní cenu pozemku v intravilánu obce 200 Kč/m2 bez DPH.

Zápis ze 3. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 30. 3. 2022 v Přibyslavicích
Zastupitelstvo obce bere na vědomí:
– Informaci o poděkování obci od pí Hnátové. 
– Informaci o nově umístěných kontejnerech na oblečení a obuv v obci Vlkaneč a Kozohlody.
– Informace o neposkytnutí pracovníků na údržbu zeleně, zvážení možnosti zřízení nového pracovního místa na poloviční 

úvazek, popř. na dohodu o provedení práce.
– Informace o stromech k pokácení na Prachářce – samovýroba.
– Informace o zajištění cenových nabídek na lavičky.
– Informace k akcím v obci a ke špatnému stavu železničního tunelu ve Vlkanči.
– Informace o špatném stavu cesty k Vávrům v Přibyslavicích.
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– Informace k překračování povolené rychlosti v obci Přibyslavice.
– Upozornění na podmočenou náves v Přibyslavicích a možné kroky nápravy.
– Informaci o stavu rybníka v Přibyslavicích.

Zastupitelstvo obce schvaluje: 
– Program schůze ZO 30. 3. 2022. 
– Ověřovatele zápisu ZO dne 30. 3. 2022 Oldřicha Nováka a Luboše Kořínka. 
– Námitce J. Š., bytem Vlkaneč, k návrhu změny č. 1 územního plánu Vlkaneč se nevyhovuje
– Účetní závěrku za rok 2021 a rozdělení výsledku hospodaření do fondu PO ZŠ a MŠ Vlkaneč, okr. Kutná Hora, IČ 75030675. 
– Příspěvek na podporu Linky bezpečí, z. s. ve výši 3.000,- Kč.
– Nákup bezdrátového rozhlasu SARAH IV od firmy Bártek rozhlasy, s.r.o..
– Smlouvu o dodání vysílacího zařízení bezdrátového rozhlasu SARAH IV mezi Obcí Vlkaneč a Bártek rozhlasy, s.r.o.. 
– Zveřejnit záměr na prodej pozemku parc. č. 638/29 o výměře 90 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč.
– Zveřejnit záměr na prodej pozemku parc. č. 848/7 o výměře 48 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč.
– Zveřejnit záměr na prodej pozemku parc. č. 848/6 o výměře 102 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč.
– Zveřejnit záměr na prodej pozemků parc. č. 652/2 o výměře 1.253 m2 a parc. č. 651/2 o výměře 115 m2 v k. ú. Přibyslavice, 

obec Vlkaneč.
– Zveřejnit záměr na prodej pozemků parc. č. 638/19 o výměře 27 m2, 638/20 o výměře 110 m2, 638/21 o výměře 117 m2, 

638/22 o výměře 16 m2 a 638/23 o výměře 33 m2 k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč.
– Ceny palivového dřeva A: 
 Z odběrného místa 1. Palivové jehličnaté 540,- Kč + DPH 15 % = 621,-Kč/m3

 2. Palivové listnaté 640,- Kč + DPH 15% = 736,- Kč/m3. 
 B: Samovýroba 1. Palivo jehličnaté 100,- Kč + DPH = 115,- Kč

 2. Palivo listnaté 200,- Kč + DPH = 230,- Kč.
– Rozpočtové opatření č. 2/2022.
– Cenovou nabídku firmy Silnice Cajk, s.r.o., Sadská na opravu komunikací za poštou ve Vlkanči v ceně 143.400,- Kč  

bez DPH= 173.514,- Kč.

Zápis z 5. schůze zastupitelstva obce Vlkaneč konané dne 27. 4. 2022 v Kozohlodech
Zastupitelstvo obce bere na vědomí: 
– Kontrolu usnesení z minulých zasedání. 
– Informace o členské schůzi LD Chraňbož.
– Informace k překračování povolené rychlosti v obci Přibyslavice a odpověď DI. 
– Informace a jednání se správou mostů na železnici. 
– Informace o nákupu nového hnízda obecního rozhlasu v lokalitě U Kovářáku.
– Informace od KSÚS SK k vytékající vodě v Kozohlodech. 
– Informace o nákupu nových laviček ke hřbitovům.
– Informace o možné využívání multifunkčního hřiště ve Vlkanči ze strany obyvatel. 
– Informace o nutnosti zabývání se opravou rozvodů vody a odpadů v ZŠ Vlkaneč. 
– Informace o odvodnění návsi v Přibyslavicích a o řešení úbytku vody v rybníku na návsi v Přibyslavicích. 
– Informace o vzniku černých skládek v obci.

Zastupitelstvo obce schvaluje:
– Program schůze ZO 27. 4. 2022.
– Ověřovatele zápisu ZO dne 27. 4. Josefa Altmanna a Vincenta Špalka
– Prodej pozemku parc. č. 638/29 o výměře 90 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč za 60,-Kč/ m2 panu A. F. Celková cena činí 

5.400,- Kč.
– Prodej pozemku parc. č. 848/7 o výměře 48 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč za 60,- Kč/ m2 panu S. T. Celková cena činí 

2.880,- Kč. 
– Prodej pozemku parc. č. 848/6 o výměře 102 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč za 60,- Kč/ m2 panu P. J. Celková cena činí 

6.120,- Kč.
– Prodej pozemku parc. č. 638/19, 638/20, 638/21, 638/22 a 638/23 o celkové výměře 303 m2 v k. ú. Kozohlody, obec Vlkaneč 

za 60,-Kč/m2 panu L. S. Celková cena činí 18.181,- Kč.
– Prodej pozemků parc. č. 652/2 o výměře 1.253 m2 a parc. č. 651/2 o výměře 115 m2 v k. ú. Přibyslavice, obec Vlkaneč,  

za cenu 200,-Kč/m2 + DPH 21 % panu J. P. Celková cena činí 331 056,- Kč.
– Rozbor hospodaření za 1. čtvrtletí 2022.
– Rozpočtové opatření č. 3/2022.
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UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022LETNÍ SLAVNOSTI

Jaro je v plném proudu a léto na sebe nenechá dlouho čekat.  
Na Letní slavnosti se připravujeme již několik měsíců. Pro letošní 
ročník jsme vybrali téma: „Kamera, klapka, - český film a pohádka.“ 
Ze všeho nejdříve bylo potřeba zajistit hudební produkci. My jsme 
vybrali do odpoledního programu k poslechu a tanci dechovou  
kapelu Golčovanku a na večerní pobavení místní rockery - kapelu 
Naplech. Během odpoledne budete moci shlédnout různá vystou-

pení. Podrobný program bude zveřejněn na plakátech. Na místní 
ženy se opět obracíme s prosbou o upečení moučníků k odpolední 
kávě. Do programu jsme tentokrát zařadili soutěž v pečení „Tvaro-
hování“ (jakékoliv moučníky, kynuté, třené s tvarohovou náplní  
v pečeném stavu). Budeme rádi za sladkosti přinesené i mimo  
soutěž. Vítězný recept bude po domluvě s výhercem, zveřejněn  
v našich novinách. Na slavnosti jsou všichni srdečně zváni. 

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022

Tato celorepubliková akce byla podnětem  
k úklidu jednotlivých regionů v naší zemi za při-
spění široké veřejnosti. Ve všech třech obcích  
se sešlo několik dobrovolníků, aby vyrazili  
do terénu. Oproti minulému ročníku této výzvy, 
nás bylo o poznání méně. Všichni byli vybaveni 
ochranými rukavicemi a igelitovými pytli. Podě-
kování patří všem, kdo si ráno přivstali a přidali 
se ke skupince lidí, kterým není lhostejné, jak 
přiroda v okolí našich domovů vypadá. Zvláštní 
poděkování patří všem zúčastněným dětem, 
které neodradilo chladné počasí. Je parado-
xem, že někdo odpadky sbírá a odváží, aby  
nehyzdily krajinu, někdo je vyhodí, kde se mu 
zamane. 

Martina Nováková, Vlkaneč
Jdeme na to!

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022SBOR PRO OBČANSKÉ ZÁLEŽITOSTI

Milí občané, máme za sebou krásné jarní svátky a těšíme se všichni  
na milá setkávání během příštích letních měsíců.
Za uplynulé období jsme písemně i osobně blahopřáli občanům, kteří 
oslavili svá významná životní jubilea.
Všem oslavencům a Vám ostatním občanům přeji hlavně pevné zdraví, 
úspěch a pohodu v osobním i pracovním životě.

ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÁ ŠKOLA
UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022ZŠ VLKANEČ

V měsíci lednu jsme ukončili první pololetí školního roku předáním 
vysvědčení 31. 1. 2022. Všichni žáci prospěli a v pátek 4. 2. 2022 měli 
pololetní prázdniny. Jarní prázdniny byly od 14. 2. – 20. 2. a děti  
si užily dny volna, které většina využila k zimním radovánkám  
na horách.

10. března jsme se na chvíli stali průzkumníky podmořského světa. 
Ve třídě bylo rozvinuto plátno a žáci dostali speciální brýle.  
V tu chvíli jsme se všichni ponořili pod hladinu moře a prožili zážitky 
s podmořskými živočichy, z nichž mnohé jsme vůbec neznali. Sle-
dovali jsme úchvatnou hru barev korálů různých druhů. Pozorovali 
jsme, jak téměř kolem nás plavou želvy a pátrají po potravě. Nahléd-
li jsme do bezčetných jeskyní a puklin, které slouží jako útočiště hej-
nům pestrobarevných ryb. Zážitek to byl opravdu krásný. Film „Pod-

mořský svět 3D“ nás zavedl do nejexotičtějších a zcela izolovaných 
podmořských míst na Zemi.

V sobotu 2. dubna jsme se zúčastnili akce „Ukliďme Česko – ukliďme 
Vlkaneč“. Počasí bylo mrazivé a chvílemi poletoval sníh, a proto  
se nás mnoho nesešlo. Dostali jsme za úkol uklidit cestu k jezírku  
a okolí silnice k lesu na Chlumek. Rozdělili jsme se na dvě skupiny  
a věcmi, které do přírody nepatří, jsme plnili odpadkové pytle.  
Po návratu jsme měli radost, že jsme naší přírodě v okolí pomohli.

V dubnu jsme si připomněli Velikonoce, které jsou svátky jara, a my 
školu již tradičně zdobíme. Vnitřní prostory i zahrádka byly vyzdo-
beny jarními motivy a kraslicemi. Velikonoční pozdravy a přání pro 
všechny od žáků ZŠ jsme připevnili na plot. Cílem je přiblížit dětem 
lidové zvyky, které by neměly zaniknout.
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Rej čarodějnic u ZŠ

V Čáslavi Den bezpečnosti

Ve čtvrtek 21. dubna 2022 se vypravila naše škola společně s před-
školáky z MŠ na již 6. ročník „Dne bezpečnosti“ do Muzea zeměděl-
ské techniky v Čáslavi. Po příjezdu na místo jsme se prošli po areálu 
a navštívili haly s naší a zahraniční zemědělskou technikou. Děti 
nejvíce zaujaly velké historické traktory nesoucí jména Libuše a Pře-
mysl, také kombajny a další zemědělské stroje, u kterých jsme  
na popiscích zjišťovali zemi původu a zajímavé technické údaje. Poté 
jsme se přesunuli do hlavní budovy, kde jsme si prohlédli vystavené 
stroje a některé i vyzkoušeli. Nejatraktivnější však pro děti byla hra 
se stavebnicemi, dřevěnými nakladači na ovládání a plechovými 
hračkami. Akce byla zahájena v 9 hodin zástupcem města Čáslav  
a poté již následoval program, který jsme celý obdivně sledovali. Jako 
první nastoupila spanilá jízda s předvedením techniky celého inte-
grovaného záchranného sboru, dále proběhla ukázka hasičského 
útoku. Následovali psovodi a prvosledová hlídka se zadržením pa-
chatele. Byli jsme svědkem poskytnutí první pomoci při fingované 
srážce dvou cyklistů, mohli jsme sledovat slanění z vysokozdvižné-
ho žebříku. Děti zaujaly především ukázky práce se zvířaty, příjezdy 
dvou policistek na koních ocenily hlasitým potleskem. Se zaujetím 

sledovaly, co vše služební koně při své práci zvládnou a k jakým  
zásahům je policie může použít…překvapivé bylo například to,  
že skvěle zvládli hlučné prostředí, nebáli se jít proti maketovým ba-
rikádám a nezdráhali se po zadání pokynu přejít přes otevřený 
oheň. I když nám počasí úplně nepřálo, bylo pro nás všechny přínos-
né sledovat práci integrovaného záchranného systému. Ta je v našem 
životě bezesporu velmi záslužná a nezastupitelná! Nikdy nevíme, kdy 
ji budeme potřebovat. Možná některé z našich žáků tato práce nato-
lik zaujala, že z nich jednou budu hasiči, záchranáři či policisté anebo 
si poradí v rizikové situaci a zachrání jednou život třeba i vám.

V pátek 22. dubna se konal zápis do 1. ročníku ZŠ pro školní rok 
2022/23. Všechny děti se do školy těší. Znají všechny své budoucí 
spolužáky. Při zápisu plnily mnoho úkolů – poznávaly pohádkové 
knížky, přiřazovaly počet teček k číslicím a rozeznávaly geometrické 
tvary, vyprávěly o zvířátkách domácích i lesních, třídily obrázky ovo-
ce a zeleniny…. Předvedly sportovní nadání – hod na koš, běh s pře-
kážkami… Všechny úkoly děti plnily s radostí a domů si odnášely 
dárky na památku. K zápisu se dostavilo 7 dětí.

V pátek 29. 4. se konal projekt „slet čarodějnic“. Od rána se do školy 
slétaly hrůzostrašné čarodějnice na svých košťatech. Nejprve se sešla 
čarodějnická redakce a vydala další číslo „Čarodějného kotlíku“ a se 
svými příspěvky seznámila ostatní na společném zasedání. Vyslechli 
jsme si různá oznámení, recepty na elixíry mládí, sliny se nám sbíhaly 
při čtení receptů na čarodějné menu. Vyluštili jsme zajímavé křížov-
ky… V 10 hodin jsme všechna čarodějná kouzla, básně i tance před-
vedli přítomným za školou a přivítali jsme malé čarodějnice z MŠ.  
Po odpočinku a občerstvení následoval oblet Vlkanče. Celé dopoled-
ne se nám vydařilo. Čarodějnice také zdobily zahradu a okolí školy!!

Vítání jara v ZŠ

V měsíci květnu a červnu nás čekají další projekty, na které se již  
těšíme.

Za všechny zaměstnance školy vám chci popřát krásné nadcházející 
letní měsíce, plné sluníčka, odpočinku a radostných úsměvů.

Mgr. M. Formánková

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022MATEŘSKÁ ŠKOLA

V prvním lednovém týdnu si děti ve školce přiblížily tříkrálovou  
tradici. Naučily se koledu „ My tři králové,“připomněly si pranostiky  
a zahrály si pohybovou hru „ Na komety“, kde procvičovaly reakci  
na smluvený signál. Také plnily různé úkoly. Celý týden si hrály na Tři 
krále, využily převleky, korunky a třídily kamínky podle barev.

Sešel se rok s rokem a byl tu zase čas karnevalů a plesů. I my v naší 
školce každý rok „ plesáme“. Školku si patřičně nazdobíme, abychom 
navodili karnevalovou atmosféru. Doma si poctivě za pomoci rodi-
čů připravujeme masky. A pak to propukne. V naplánovaný den při-
nesli někteří rodiče občerstvení pro děti. Ve třídě hrála hudba. Šašek 

tančil s princeznou, indián s beruškou a traktor s medvědem. Všude 
bylo plno smíchu a legrace. Nechyběla ani pořádná hostina. A který 
kostým byl nejkrásnější? Všechny. Byly nápadité, originální a děti  
si to v nich užily. Děkujeme všem rodičům za pomoc.

Duben pro nás začínal přípravou na Velikonoce - svátky jara. S naši-
mi dětmi tyto lidové, velikonoční tradice uctíváme, protože patří  
ke kulturnímu dědictví národa. V naší školce si s dětmi o svátcích 
jara vyprávíme. Děti vědí, jak se jmenují dny před Velikonocemi,  
k čemu se používá pomlázka, učíme se koledy, barvíme a zdobíme 
vajíčka, sejeme semínka, zdobíme třídu a celou mateřskou školu.
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Dne 21. 4. 2022 byl Den Bezpečnosti v Čáslavi. Z naší školky se vy-
pravily nejstarší děti. Těšily se ze zajímavé podívané, kterou pro ně 
připravili organizátoři, tedy pracovníci Národního zemědělského 
muzea, ve spolupráci s příslušníky Policie ČR, Městská Policie Čáslav, 
členy Hasičského záchranného sboru či zdravotníků ze záchranné 
služby.

Tradičně velký zájem malých návštěvníků vzbudily ukázky výcviku 
policejních psů. A dalším zajímavým bodem se stalo předvedení 
spolupráce příslušníků jízdní policie a koňů, kteří je denně prováze-
jí v jejich běžné práci. V čase mezi jednotlivými ukázkami pak měly 
děti možnost podrobně se seznámit s technikou i prací příslušníků 
zúčastněných složek.

Děti si dopoledne užily a po návratu do školky vyprávěly ostatním 
své zážitky.

S písničkou o čarodějkách jsme zahájili „ čarodějnický“ týden v ma-
teřské škole. Ale nemyslete si, že jsme jen celý týden zpívali - kde-
pak. Vyráběli jsme čarodějky, naučili jsme se o nich básničku. Prstíky 
jsme si procvičili na pracovních listech. Taková pavoučí dráha nebo 
spojování teček nám dalo pořádně zabrat. Vyzkoušeli jsme si let  
na koštěti a hod žábou do kotle. Společně jsme uvařili „ Bublinkový 
lektvar“. No a v pátek nás čekal Slet čarodějnic u ZŠ, kde jsme  
vystoupili s krátkým programem.

A teď už se těšíme na krásné slunečné dny.

Olga Jonášová a Lucie Bernatová

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022ŠKOLNÍ DRUŽINA

Výroba zajíčku ve ŠD

KAŽDÝ TÝDEN JINÝ DĚJ, SPORTUJ, KRESLI, VYRÁBĚJ.
Únorové zimní olympijské hry v Korei nás motivovaly ke sportov-
ním aktivitám ve školní družině. Nejdříve jsme si připomněli něco 
málo z historie a potom vyráběli lyže a boby z kartonu. Uspořádali 
jsme OLYMPIJSKÉ HRY NA SUCHO, kde si mladí sportovci měli mož-
nost netradičně vyzkoušet různé sportovní disciplíny. Např. lední 
hokej, biatlon, slalom na lyžích, curling nebo jízdu v bobech. Nejlep-
ší sportovci obdrželi medaili a diplom. Všichni si zasloužili sladkou 
odměnu.

Výlet za pokladem

V březnu jsme se těšili na MAŠKARNÍ PRŮVOD vesnicí. Na tuto akci 
se všichni náležitě připravovali. Děti si vyráběly masky, které ales-
poň částečně odpovídaly lidovým tradicím. Nechyběl ženich a ne-
věsta, medvěd a medvědář, kominík a jiné hezké masky. Veselé od-
poledne jsme zahájili smažením tradičních koblížků, které jsme také 
cestou nabízeli kolemjdoucím. Za zpěvu a tance náš průvod obešel 
vesnici. Tento měsíc se také naše školní družina rozloučila se zimou. 
MORENU jsme společně vytvořili z pečiva a dozdobili skořápkami  
z vajec. Za zvuků říkadel se vydal průvod dětí k místnímu rybníku  
u pošty a za hlasitého pokřiku byla Morena vhozena do vody, kde  
si na ní pochutnaly kačenky a ryby. Zpáteční cesta v čele s Létečkem, 
byla ukončena zasazením ozdobené větvičky u vchodu do ZŠ.

Jedny z nejkrásnějších svátků jsou svátky jara – VELIKONOCE. V naší 
družině se před těmito svátky hodně vyrábělo. Malovali jsme vajíčka 
a vytvářeli krásné jarní dekorace. Hodně jsme si povídali o velikonoč-
ních tradicích a zvycích. Říká se, že na Velký pátek se otvírají skály  
a vydávají své poklady. I my jsme šli cestou plnou překážek a úkolů, 
které jsme museli splnit. Trasa nás zavedla „ke skále“, kde na nás čekal 
ukrytý zlatý poklad v podobě sladkých čokoládových vajíček.

Masopustní veselí

V pátek 22. dubna byl pro děti připraven projekt DEN ZEMĚ. Příroda 
v naší Zemi je krásná a je potřeba se o ní starat. Všichni můžeme pro 
naši planetu něco udělat, aby byla čistá a aby se nám zde dobře žilo. 
Děti se dozvěděly spoustu zajímavých věcí. Např. jak dlouho se ně-
které vyhozené odpadky v přírodě rozkládají. Také si všichni zasou-
těžili v třídění odpadu. Obrázky s odpadky rozdělovali do správných 
kontejnerů. Zjistili jsme, že lidé denně vyprodukují opravdu velké 
množství odpadu, a proto je moc důležité jej třídit, aby se dal recy-
klovat a Země se odpadem nedusila. Den Země by neměl být jedi-
ným dnem, kdy myslíme na naši planetu. Na její ochranu bychom 
neměli zapomínat po celý rok.

Druhou májovou neděli byl SVÁTEK MATEK. Pro naše maminky ba-
bičky, prababičky a tety jsme vyrobili krásná přání a ušili látkové 
květiny. Všem jsme udělali určitě velkou radost.

Irena Kratochvílová
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Parta mladých hasičů - SDH Vlkaneč

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022MS DIANA VLKANEČ

V sobotu 5. března se konala výroční členská schůze, na které byl 
zhodnocen předchozí rok 2021. V uplynulém roce vzhledem k pro-
ticovidovým opatřením nebylo možné pořádat kulturní akce, takže 
toho k hodnocení moc nebylo. Myslivecký spolek má dvacet členů. 
Z těchto členů je již pět sedmdesátníků, pět šedesátníků. Zbývají-
cích členů do šedesáti let je deset. Z tohoto výčtu je vidět, jak nám 
členská základna stárne. Mladí zřejmě nemají o myslivost zájem. 

Brigády
V měsíci březnu se uskutečnily brigády v obecním lese na pálení 
klestí. Další větší brigáda nás zřejmě čeká, pokud budeme kontakto-

vání a požádáni o výpomoc v ZD Vysočina Zbýšov. Na konci dubna 
byla po zimním přikrmování zvěře vyčištěna krmná zařízení a opra-
vena nebo zhotovena nová myslivecká zařízení (posedy).

Plánované akce 
4. června se uskuteční dětský den a 25. června rybářské závody pro 
děti a mládež. Tyto akce proběhnou za účasti Českého svazu chova-
telů Vlkaneč. Dále je možné zakoupit povolenky na lov ryb na ryb-
ník Pálov u pana Václava Jonáše mladšího.

V. Burian, Vlkaneč

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022SDH KOZOHLODY

V Začátek letošního roku byl ve znamení přísných protikoronaviro-
vých opatření a tudíž jsme byli nuceni zrušit první dvě plánované 
akce. Byl zrušen hasičský ples a oslava MDŽ.

Brigáda na pálení klestí
První akcí byla brigáda na pálení klestí po těžbě v obecním lese. Bri-
gády se zúčastnilo 17 členů našeho sboru.

Brigáda, pálení roští

Pálení čarodějnic
Na 30. dubna členové našeho sboru připravili pro místní děti tradič-
ní pálení čarodějnic, které se opět uskutečnilo na hrázi Návesního 
rybníka.

Pálení čarodějnic v Kozohlodech

Plánované akce
11. 6. 2022 Příprava a účast na okrskové soutěži v požárním útoku

11. 6. 2022 Účast na oslavě 130. výročí založení sboru ve Vlkanči

18. 6. 2022 Taneční zábava - hraje Iris

9. 7. 2022 Posezení pro občany obce

13. 8. 2022 Účast na hasičské soutěži v Šebestěnicích

3. 9. 2022 Okrsková soutěž „Babí léto s hasiči“ 

F. Klečák, Kozohlody

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022SDH PŘIBYSLAVICE

Hasiči připravili pro místní občany pálení čarodějnic. V podvečer  
30. dubna se lidé sešli u rybníka Zadraha. Zde si mohli opéct buřta 
a také se občerstvit nabízenými nápoji. Tradici s pálením ohně  
si nenechalo ujít asi 40 malých i velkých obyvatel Přibyslavic. Po 
dvou letech, kdy jsme tuto akci museli vynechat, to bylo příjemné 
zpestření všedních dnů. 

SDH plánuje rybářské závody pro děti u rybníka na návsi. Termín  
je 18. 6. 2022. Podrobnosti budou sděleny místním rozhlasem. 

V. Venclák, starosta SDH Přibyslavice

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022SDH VLKANEČ

Družstva hasičů - Děti, se poctivě připravují na závody v požárním 
útoku. Každou neděli odpoledne se scházejí na místním hřišti  
a pilují své doved nosti. 
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UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022TJ VLKANEČ

Vážení čtenáři,
po čtvrt roce se opět setkáváme prostřed-
nictvím tohoto článku. Stejně jako v minu-
lém Zpravodaji se i nyní nebudu ohlížet 
pouze na uplynulé tři měsíce, ale vrátím  
se výrazně nazpět a to do února roku 1989.
Pojďme se však spolu nejdříve podívat  
do minulosti ne tak vzdálené.

Sportovní ples
Po delší pauze jsme mohli znovu uspořádat 
sportovní ples. Účast byla hojná, tombola 
bohatá. Zpestřením bylo opět vystoupení, 
tentokrát žen.

Brigády
Brigáda v lese pro obec musela být kvůli po-
časí dvakrát odložena, ale nakonec se poda-
řilo ji uspořádat v sobotu 5. března.

Podvečer plný zábavy

Při brigádě na hřišti se zejména uklízely 
vnitřní prostory kabin a zpracovávalo  
se dřevo.

Pálení čarodějnic
I tato akce mohla být konečně po dlouhé 
době zrealizována. Dorazilo opravdu velké 
množství lidí. Zda to bylo tou delší pauzou, 
těžko odhadovat, ale těší nás, že se akce  
takto vydařila.

Příprava čarodějnice

Fotbalové aktuality
V době psaní článku byl náš tým na 5. místě 
s 12 výhrami, 1 remízou a 7 prohrami. Jarní 
sezónu jsme začali výhrou, na kterou nava-

zovaly další dva vyhrané zápasy, pak násle-
dovalo stejné množství zápasů prohraných. 
Tak to ale ve sportu bývá.

POKUS O REKORD
V následujících řádcích se vrátíme  
do zmiňovaného roku 1989. V tomto roce 
se odbíjenkáři TJ Sokol Vlkaneč ucházeli  
o zápis do Guinnessovy knihy rekordů.  
Cílem bylo ustavení československého,  
případně světového rekordu v délce trvání 
odbíjené smíšených družstev. 

Vše začalo v pátek 17. února 1989 v 18:05 
ve Vrdech. Utkání skončilo v pondělí  
20. února v 6:05 a trvalo 60 hodin. A právě  
o tomto (nejen) „nonstop“ utkání jsem ho-
vořila s dlouholetou členkou našeho spolku, 
bývalou předsedkyní paní Marií Zelenou.

Moje první otázka směřovala k počátku 
působení paní Zelené v Tělovýchově  
a také k její funkci předsedkyně.
Vzpomínala, že ji oslovil pan Bělohlávek, zda 
by nedala dohromady místní ženy, které by 
měly zájem být ve spolku, aby členy nebyli 
pouze muži. Předsedkyní spolku se stala  
po rezignaci pana Práška, který nastoupil  
po panu Bělohlávkovi. Vzpomíná, jak  
ji k rozhodnutí kandidovat na předsedkyni 
postrkoval pan Straka. Říkal jí, že si nikoho 
jiného v této funkci neumí představit. Paní 
Zelená působila i jako členka výboru Sportu 
pro všechny, v rámci něhož si udělala také 
cvičitelský kurz.
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Druhá otázka již směřovala k odbíjené. 
Zajímalo mě, jak se k tomuto sportu  
dostala.
Ještě jako studentka gymnázia chodila  
na sportovní hry, jejichž součástí byla také 
odbíjená. Ve Vlkanči v rozvoji odbíjené  
výrazně pomohl pan Buben, který se zájem-
cům věnoval a vše kolem tohoto sportu  
vysvětloval, učil.

Následující otázka již směřovala na samot-
né nonstop utkání. Iniciátorem byl Pavel 
Klempíř. Ptala jsem se, jaká byla reakce 
na tento nápad.
U paní Zelené vyvolal nápad velké nadšení. 
Tým dával dohromady převážně pan  
Klempíř a celkem se zúčastnilo 24 hráčů  
(13 za Vlkaneč, 10 za TJ Slavoj Vrdy a 1 za  
TJ Jiskra Havlíčkův Brod). Hráči byli rozděle-
ni na červené a žluté. Za každý tým vznikly 
dvě skupiny hráčů (v každé skupině 2 ženy  
a 4 muži), které se střídaly ve čtyřhodino-
vých (v noci) a dvouhodinových (ve dne) 
intervalech.

Vzhledem k délce utkání a náročnosti 
jsem se ptala také na únavu, která se mu-
sela dostavovat.
Všichni byli tak namotivováni, že únavu pří-
liš nevnímali. Občas se u někoho objevily 
křeče a jeden hráč si zranil kotník a byla nut-
ná pomoc přítomné lékařky. Paní Zelená 
vzpomínala na konec utkání, kdy plánovala, 
jak se konečně vyspí, ale to nabití a emoce  
z prožitého zážitku způsobily, že nemohla 
vůbec usnout. Zmiňovala, že výrazné únavě, 

bolestem a křečím bránil správný jídelníček, 
který pomohl sestavit lékař ASVS Dukly  
Praha MUDr. Fořt. Velmi důležitý byl také 
vhodný pitný režim. Pan Bělohlávek posky-
toval hráčům každých 15 minut různé vita-
minové nápoje. Hovořila také o kvalitě utká-
ní, které si po celou dobu, i přes únavu, 
udržovalo vysokou úroveň. Všichni makali 
do poslední minuty.
Notářsky ověřený zápis byl zaslán do Londý-
na. Odpověď na zápis do Guinnessovy kni-
hy rekordů však byla zamítavá. V kronice  
TJ je uvedeno, že bude vznesen dotaz, kdo 
je dosavadním držitelem rekordu a jakého 
času bylo dosaženo. Zajímalo mě, zda  
k tomuto došlo.
Tento krok již učiněn nebyl. Zamítnutí  
zápisu do Guinnessovy knihy rekordů bylo 
zřejmě ovlivněno i předsudky komise vůči 
východním zemím. Za rekord bylo také  
považováno spíše pojídání knedlíků než 
délka nějakého utkání. Překlad rozhodnutí 
tento dojem vyvolával. Zapsání do Guinne-
ssovy knihy rekordů sice neproběhlo, ale  
byl uznán rekord československý.
Toto byla jedna z posledních otázek na paní 
Zelenou. Celou dobu rozhovoru byl příto-
men i její manžel pan Václav Zelený st., který 
její slova hezky doplňoval. Zeptala jsem  
se tedy i jeho, jaká byla jeho funkce při tom-
to nonstop utkání.
Vždy po práci dorazil do Vrdů a pomáhal,  
s čím bylo potřeba. Vozil zejména notáře, 
kteří se u utkání střídali. Ale také prý hlídal 
manželku, aby se jí nezalíbil někdo jiný. (-:

Zajímavosti z utkání:

• vyhrál tým červených s výsledkem 102:85
• účastníci vypili 437 litrů tekutin, snědli 

280 palačinek, 648 sendvičů, 14,5 litrů 
ovesné kaše, 480 kusů jablečného  
závinu o celkové délce 19,5 m, 70 kusů 
pudinku, 70 jovoželé, 100 kusů sýru 
Cottage a 16 kuřat

• patronátní podnik Laktos Praha dodal 
veškeré mléčné výrobky, kdy sýr 
Cottage prý ještě nebyl v prodeji a hrá-
či ho vlastně testovali

• celý zápas trval „pouze“ 60 hodin, pro-
tože nikdo z přítomných v tento výkon 
nevěřil a neměl na další dny zajištěné 
volno

• byla natočena reportáž, která byla vy-
sílána v srpnu 1989 v rámci pořadu Te-
levizní klub mladých v ČSTV

V souvislosti s výročím našeho spolku se na 
Vás obracím s prosbou o zapůjčení fotografií 
či jiných materiálů, které mapují historii  
Tělovýchovy. Prosím, kontaktujte S. Solařovou 
731 578 123.

Cvičení žen a dívek probíhá v letních 
měsících na novém hřišti ve čtvrtek  

od 18.00.

Zájemci o volejbal, kontaktujte  
M. Novákovou. Termín scházení bude 

domluven, dle časových možností 
většiny.

 

Bc. S. Solařová, Vlkaneč

Premiéra Trénink fotbalistů

Parta florbalistů Děti z místní školy při hodině TV

JAK SE HRAJE A CVIČÍ  
NA NOVÉM HŘIŠTI?

To si může každý přijít vyzkoušet.  
Pro motivaci přikládáme několik fotek.
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Koutek chovatele
Zanedlouho nastane letní slunovrat, který  
v přírodě znamená vždy určitou změnu jak 
ve floře, tak ve fauně. Člověk si tuto změnu 
plně neuvědomuje, ale matka příroda  
je moudřejší a na nic nezapomíná. Pro nás 
léto prakticky začíná, čas prázdnin a dovole-
ných, ale příroda se pomalu připravuje  
v čase hojnosti na horší období. Slepičky 
umiňují ve snášce, začínají si ukládat tukové 
zásoby, to neznamená, že bychom jim měli 
snížit krmné dávky. Dbáme na čistotu ustá-
jení, protože v teplém období hrozí pře-
množení čmelíků. Tito paraziti v případě 
přemnožení ztrpčují život drůbeži, a jelikož 
se živí krví jsou zdrojem přenosu různých 
chorob.

Holubí páry odchovávají další a další gene-
race svých potomků do konce srpna,  
či do konce září, kdy začínají pelichat. V tom-
to teplém a horkém období hrozí rozvinutí 
různých chorob, které se objevují zvlášť  
na holoubatech, a protože se nedoporučuje 
v tomto reprodukčním období jakékoli pou-
žívání léků, snažíme se dbát na maximální 
čistotu hnízd, krmení a napájecí vody. Pit-
nou vodu můžeme 2x do týdne mírně osolit 
a okyselit (stačí normálním octem) O přípra-
vě na zimu si řekneme něco v příštím čísle.

U králíků je vhodné, aby se mláďata dalšího 

vrhu narodila do začátku slunovratu a než 
začnou letní vedra, aby běhala už po kotci. 
Všechny králíky, včetně chovných máme již 
od května vakcinované a další narozená 
mláďata očkujeme průběžně. Nezapomíná-
me na preventivní přeléčení mláďat proti 
kokcidióze, a to vždy když začínají samo-
statně pít z misky či napáječky. Další přelé-
čení provedeme asi 14 dní před plánova-
ným odstavem, vyhneme se tak zbytečným 
ztrátám. Při přechodu na zelené krmení  
postupujeme vždy velmi opatrně od ma-
lých k větším dávkám. Seno přidáváme  
raději po celou sezónu.

Letošní velmi chladné jaro se negativně 
projevilo ve vývoji včelstev. Jednotlivé ge-
nerace včel jsou početně slabší. V okolí naší 
obce je naseto velké množství řepky, ale  
bohužel nedostatečně připravená včelstva 
nebudou moci snůšku plně využít. Včelstvo 
expanduje do maximální síly do období  
začátku letního slunovratu, později určitý 
čas stagnuje a od poloviny července, kdy  
se začínají rodit dlouhověké včely, začíná 
početně slábnout. Příroda je mocná čaro-
dějka a mnohdy nás nečekaně dokáže pře-
kvapit, přejeme si, aby to bylo pozitivně.  
Takové prognostické předčasné zprávy,  
co slýcháme ze sdělovacích prostředků, tře-
ba v březnu, že bude letos hodně či naopak 

málo medu, jsou nezodpovědná tvrzení.  
Každý včelař by měl vědět, co si může dovo-
lit a v případě medobraní by neměl včelám 
vše z úlu odebrat. Tací zlatokopové, co za 
vidinou zisku úl vydrancují a dodají včelám 
cukr, si nezaslouží být nazýváni včelaři.

Zanecháme chmurných úvah, začíná léto, 
čas prázdnin a dovolených a všichni si zajis-
té přejeme, aby nám byla příroda příznivě 
nakloněna, aby ty ošklivé a strašné události, 
co nás obklopují, brzo skončily. Aby se lidé  
k sobě slušně chovali a svět kolem nás aby 
byl krásnější a radostnější. Příjemné a krás-
né prožití léta všem spoluobčanům přejí 
chovatelé. 

Josef Rejnek, Vlkaneč

ČESKÝ SVAZ CHOVATELŮ VLKANEČ

DOTAZY NA STAROSTU
1. Jaké jsou naplánované projekty na rok 2022 s využitím dotace?
Na podzim roku 2022 bude vyhlášen v programu MMR Podpora obnovy a rozvoje venkova dotační titul „ Podpora obnovy místních komunikací. 
„Máme vypracován projekt Kozohlody – rekonstrukce místní komunikace na pozemku p. č. 989/1 a 450/3. V současné době je ve stádiu podání 
Žádosti o stavební povolení na MěÚ Čáslav. Požádal jsem o cenovou nabídku na administraci dotace firmu TNT Consulting, která pro nás již  
v minulosti pracovala a i v současnosti vyřizuje žádosti o dotace a jsme s její prací spokojeni. 
Již několik měsíců se zabýváme projektem na novou tělocvičnu pro Základní školu a veřejnost. Stavební část je již dokončena, dále se zpracová-
vájí speciální profese, statika, přípojky atd.

2. Jaké jsou restrikce /dopady/ pro zakladatele černé skládky?
Černé skládky jsou problémem české krajiny již dlouhá léta. Hojně vznikají přičiněním občanů. Stavební odpad a staré zařízení z domácností 
končí na černých skládkách nejčastěji. Za nelegální uložení odpadu ovšem při vypátrání viníka hrozí pokuta až ve výši 50 tisíc korun. Pod pojmem 
černá skládka si lidé nejčastěji představí hory odpadu navezené někde v lesní rokli, ve starém lomu nebo v chátrající budově. Jako černá skládka 
však může být klasifikován starý gauč vyhozený u kontejnerů nebo popelnic, či třeba kousek obecního pozemku za vaším plotem, kam si „dočas-
ně“ uložíte staré harampádí z domu nebo kůlny, protože si jím nechcete hyzdit zahrádku. Mnoho lidí spoléhá na to, že za úklid černé skládky 
zodpovídá majitel pozemku a jim tedy nehrozí případný postih. Zapomínají přitom na to, že stačí, aby kdokoliv zdokumentoval jejich počínání  
či jinak dokázal, odkud odpad pochází, a pokuta je nemine. V souvislosti s neoprávněným skládkováním může za určitých podmínek dojít  
i ke spáchání trestného činu poškození a ohrožení životního prostředí. Trestný čin je spáchán, pokud pachatel úmyslně nebo z hrubé nedbalosti 
skládkou poškodí nebo ohrozí některé ze složek životního prostředí (voda, půda, ovzduší apod.).

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022ROZHOVOR 

„Vojenský život naučí člověka velké sebekázni“, 
říká Ing. Vincent Špalek
Tímto se pomyslně uzavírá první kolo rozhovorů s lidmi, kteří 
bez pochyby přináší z dlouhodobého hlediska něco dobrého ze 
sebe do našich vesnic, tentokrát s p. Vincentem Špalekem.
S rodinou se do našich končin přistěhoval v roce 2003. Sám 
sebe popisuje jako cílevědomého, pracovitého a společenské-

ho člověka. Je vojákem z povolání, s aktivní službou však skon-
čil před 10 lety a nyní pracuje na ministerstvu obrany, kde  
se věnuje logistice, pořizování majetku a služeb.

Jste vojákem i v soukromém životě?
Řekl bych, že ne (ihned dodává) mám rád samozřejmě pořádek,  
určitou organizaci a řád.
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Kdy jste se do Kozohlod přistěhoval a co bylo popudem?
Přistěhovali jsme se sem v roce 2003 z Čáslavi, právě když jsem uva-
žoval o konci své vojenské kariéry – aktivní služby. Hledali jsme  
s manželkou nějaký klidný prostor k tomu, abychom se na stáří usa-
dili. V Kozohlodech, v té době, byly volné pozemky na prodej.  
Ovšem dům, ve kterém dnes žijeme, mě uchvátil na první pohled,  
i když byl v té době zarostlý a bylo evidentní, že je opuštěný. Nako-
nec jsme ho koupili a po rekonstrukci se sem i nastěhovali.

Odkud pocházíte?
To byste nevěřila, pocházím původně z Bratislavy a moje manželka 
z Brna. Kdyby mi někdo tenkrát řekl (bylo to v roce 1987 po absolu-
toriu), že skončíme na vesnici, tak bych řekl, že to není pravděpo-
dobné, ale dnes bychom vesnici nevyměnili za nic.

Vy jste poměrně brzy začal být ve vesnici aktivní a přidal jste  
se k hasičskému sboru v Kozohlodech, je to tak?
Úplně na začátku to nebyli hasiči v Kozohlodech, ke kterým jsem  
se přidal. Vzhledem k tomu, že jsme s panem Volencem dlouholetí 
přátelé, on v té době pěstoval myslivost a já měl k myslivosti svým 
způsobem blízko. Přesvědčil mě, abych s nimi zkusil absolvovat pár 
honů.
Upřímně to nebylo to pravé, co jsem od toho očekával. Vzhledem  
k tomu, že v Kozohlodech byl velice dobře, řekl bych, pospolitě ve-
dený hasičský sbor, rozhodli jsme se k tomuto spolku přidat. Byli 
jsme s manželkou velice mile přijati a cítíme se tu dobře. V současné 
době jsem rozhodčí hasičského sportu, vzhledem k tomu, že stále 
chodím do práce, to je to, co můžu hasičskému sboru nabídnout.

Je nějaký spolek v Kozohlodech, který byste ve vesnici uvítal?
Vzhledem k tomu, že je tu spoustu malých dětí, chybí mi tu skupina, 
sdružení, které by se staralo o děti. Mám pocit, že by mohly být  
i ženy trochu aktivnější, dnes spolu chodí cvičit po okolí, ale myslím, 
že by mohly společně využívat náš obecní dům k volnočasové akti-
vitě. Za poslední dva roky sdružování lidí samozřejmě narušil coro-
navir a to je vidět i v činnosti vesnic. Myslím, že tato nepříznivá situ-
ace ovlivnila i mezilidské vztahy.

Dvě volební období jste v zastupitelstvu, z toho první volební 
období místostarostou. Měl jste pocit, že byste měl mít vliv na 
chod vesnic, popřípadě z jakého důvodu?
Sám od sebe bych určitě nekandidoval. Bylo to na popud mých ko-
legů v hasičském sboru, kteřípožádali, abych kandidoval do zastu-
pitelstva. Po zvážení s rodinou jsem usoudil, že to má smysl. Celkově 

jsem však kandidoval 3x, moje první volební období se nepovedlo 
uskutečnit, myslím si, že to bylo proto, že jsem tu byl nový a nikdo 
nevěděl, jaké mám úmysly.
První neúspěch mě samozřejmě neodradil, protože jsem věděl,  
že je potřeba nějakým způsobem vstoupit do života obcí. V dalším 
volebním období, kde jsem byl zvolen, jsem sehrával roli finanční 
kontroly, protože mimo mé vysokoškolské vzdělání jsem postgra-
duálně studoval ekonomiku a logistiku, což jsem v této funkci mohl 
uplatnit. Zejména co se týká právního aspektu, například znalosti 
týkající se příprav smluv, různých dohod a samozřejmě i čerpání  
finančních prostředků obce, tak i dotačních titulů.
Teď v druhém volebním období, jako místostarosta, čehož si velice 
vážím, že mě do této funkce zvolili, mám možnost ovlivnit děj,  
směrování obcí k rozvoji, aby se podmínky pro život zde stále  
zlepšovaly.

Zaujalo mě vaše postgraduální studium, kde a co jste studoval 
za vysokou školu?
Ve Vyškově jsem vystudoval Vysokou vojenskou školu Pozemního 
vojska, absolvoval jsem velitelsko-inženýrský směr v roce 1987.  
Mé postgraduální studium – trvalo 4 roky, kde jsem na Univerzitě 
obrany první dva roky studoval logistiku a management a další  
2 roky jsem studoval na Vysoké škole dopravy a spojů – práva a eko-
nomiku dopravní obslužnosti.

Cítíte v sobě touhu velitele?
Prošel jsem řadou velitelských funkcí, od té nejnižší až bych řekl  
po nejvyšší – v rámci velitelství armády – z této funkce jsem pak 
odešel do civilu. Určité ambice tam jsou, i když posledních 10 let  
se naprosto věnuji logistice pořizování majetku a služeb.

Mám pocit, že je to velmi stresující a odpovědná práce, jak  
to zvládáte?
Určitě ano, ale vojenský život naučí člověka velké sebekázni, doká-
zat zorganizovat si svůj čas a toto je ohromná deviza, kterou uplat-
ňuji po celý svůj život.

Na závěr našeho rozhovoru p. Vincet Špalek dodává:
Budu se pokoušet opět získat důvěru občanů, protože je tento  
rok, rokem volebním a chtěl bych ještě jedno volební období zkusit. 
Pokud budou mít občané zájem, abych je zastupoval a pracoval  
pro obec, tak jsem připraven, ještě jedno volební období zvládnout, 
pokud mi to zdraví dovolí.

Tereza Semrádová, Kozohlody

UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022Z historie Vlkanče

9. srpna 2022 uběhne 110 let od data 
narození vlkanečského rodáka, štábní-
ho kapitána letectva, pana Josefa Kopři-
vy. Vlkanečský rodák a pilot českoslo-
venské stíhací letky v Anglii, který se  
v roce 1940 účastnil letecké bitvy o Bri-
táni ve druhé světové válce. Stejně jako 
mnoho dalších jeho spolubojovníků, 
byl i on nucen po válce emigrovat.  
Zemřel 25. 6. 1976 ve Velké Británii  
ve městě Nottinghamu a na základě 
jeho přání, které vyslovil v závěti, byly 
jeho ostatky uloženy 30. října 1976 v ro-
dinném hrobě na hřbitově ve Vlkanči. 
Jeho rodný dům ve Vlkanči najdete pod 
č. p. 56.

Dosažená vyznamenání:

čs: Čs. válečný kříž 1939

br: The 1939-1945 Star (with Battle of Bri-
tain Claps)

Copyright © P. Vancata

Více na webových stránkách obce,
dále čerpáno z knihy „15 cyklistických výletů 
na Čáslavsku“
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UKLIĎME ČESKO 2. 4. 2022Zajímavosti z historie Přibyslavic

V kotlině nízké
u samého lesa

vždy kde srdce plesá
Přibyslavice víska je.

Bránou u silnice
kde tam nedoléhá,

Tisí strmí Skála
ukazuje na Bratčice.

A poutník-li vece
jak a tedy ves vstala

a snad se odkud vzala, 
poví mu tato kniha přece.

Toto jsou úvodní verše kroniky Přibyslavic, 
která byla založena usnesením Obecního 
zastupitelstva dne 3. srpna 1924. Na této 
schůzi byla zvolena letopisecká komise.
Předsedou komise byl zvolen Mikeš Josef  
a členové Lebeda Josef a Lankaš. Kroniká-
řem byl zvolen správce školy Técl Josef.
Mimo shora uvedených veršů byl, jako první 
zápis v kronice úvod do historie. Předklá-
dám autentický zápis úvodu kroniky:

„Historie (dějiny) odedávna byla učitelkou  
národů. Našemu národu byla těšitelkou  
v dobách nejhoršího ponížení. Česká kronika 
vypravovala našim předkům, že nebyl národ 
český stále ubohým a poníženým - ale že bý-

val také samostatným a svobodným. A Praha 
byla ohniskem vzdělanosti ve střední Evropě. 
Kronika česká byla našim předkům vedle bible 
knihou nejdražší, čítali v ní horlivě mladí i sta-
ří. I naše ves Přibyslavice má kus jisté historie 
za sebou - která zanesena jest v této knize. 
Kronika tato obsahovati bude děje, příběhy, 
události a doby přítomné, aby budoucí gene-
race našla zde obrázek svých předků a minu-
losti své rodné vsi.“

Tolik autentický úvodní zápis v kronice Při-
byslavic. U kroniky je přiložena historická 
část Přibyslavic, kterou v roce 1900 sepsal 
Antonín Culek, řídící učitel v Potěhách ve 
výslužbě. V této historické část jsou citovány 

dokumenty o existenci Přibyslavic a o jejich 
dávné historii.
Vlastní obecní kronika byla vedena od roku 
1924 a kronikářem byl řídící učitel Josef Técl. 
Pokračovatelem byl od roku 1948 do roku 
1957 řídící učitel Karel Paukner o kterém 
jsem se zmiňoval v některém z minulých 
příspěvků jako o hodném a milém panu uči-
teli, na kterého pamětníci jistě v dobrém 
vzpomínají. V roce 1957 zápisy v kronice 
končí.
Pokud se zmiňuji o učitelích, jako o kroniká-
řích, tak i místní škola má svou kroniku a his-
torii, ale o tom snad v některém z příštích 
čísel Zpravodaje.

Josef Hazuka, Přibyslavice

PŘEHLED PLÁNOVANÝCH AKCÍ červen - září
11. 6. 2022 Poutní koncert v Přibyslavicích, pořádá Spolek přátel kostela

11. 6. 2022 Okrsková soutěž v požárním sportu, Oslavy výročí 130 let od založení 
SDH Vlkaneč

4. 6. 2022 Dětský den, pořádá MS DIANA Vlkaneč a ČSCH Vlkaneč

18. 6. 2022 Rybářské závody, pořádá SDH Přibyslavice 

 18. 6. 2022 Taneční zábava, pořádá SDH Kzohlody, hraje skupina Iris

24. 6. 2022 Letní kino, TJ Sokol Vlkaneč

25. 6. 2022 Rybářské závody, pořádá MS DIANA Vlkaneč a ČSCH Vlkaneč

26. 6. 2022 Školní akademie ZŠ a MŠ

23. 7. 2022 Oslavy výročí TJ SOKOL Vlkaneč

27. 8. 2022 Letní slavnosti pořádá Obec Vlkaneč

 3. 9. 2022 Okrsková soutěž „Babí léto s hasiči“, pořádá SDH Kozohlody

Vlakový přejezd ve Vlkanči - historie Vlakový přejezd ve Vlkanči - současnost

Pozvání na koncert 
do Přibyslavic

Poutní bohoslužba se bude konat 

v sobotu 
11. června od 15.00 hod. 

následovat bude vystoupení 
ženského pěveckého sboru 

„DONATIO ARTIS“ 
z Golčova Jeníkova.
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